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Primavera’06 
 

• S’envia als socis l’Informe de l’Assemblea Anual de Socis.   

• Es detecta la necessitat de replantejar i redimensionar el voluntariat de Cedre 

en general. 

• S’acorda fer un enviament d’e-mails i cartes a coneguts de PACCS així com 

posar un anunci a l’INCAVOL i a ECAS sol·licitant voluntaris pels projectes de 

Cedre. 

• Assistència per part del Jordi Cervera en nom de CEDRE a l’Assemblea de FEPA 

en la qual actualment hi ha 35 entitats federades. En la mateixa es marquen les 

línies directrius i es donen idees per tal d’estructurar el DAFO que la junta de 

FEPA té pensat fer. 

• Se’ns atorga la subvenció de la Fundació Caixa Sabadell pel 2006, per un 

import de 5.500€. La Laura Ricart i l’Agnès Millet assisteixen a l’acte d’entrega 

organitzat per la Fundació a Sabadell. 

• CEDRE és invitada a assistir a la conferència celebrada el 31 de març “Claus per 

a promoure la reinserció dels interns” i a la taula rodona “Estrangers a presó”. 

• La Mariona deixa el càrrec de coordinadora de La Caseta. Tot i així accepta 

formar part de la Junta de Cedre amb el càrrec de vice-presidenta. Alhora, la 

Laura Ricart decideix assumir el càrrec de coordinadora que queda vacant, fins 

que acabi les oposicions a Jutge. 

• Es realitza un esquema de com estructurar el voluntariat i la difusió de Cedre. 

• Rebem els convenis d’adhesió a la Xarxa d’Habitatges d’Inclusió de la Fundació 

Un Sol Món pel qual se’ns donarà un ajut de 2.000 € anuals. 

• La Ma Rosa Ponsdoménech prepara amb l’ajuda de l’Agnès la presentació de la 

documentació per les convocatòries d’ajuts de la Caixa de Manlleu . 

• S’aprova l’obertura d’un compte corrent a la Caixa de Sabadell per tal que ens 

facin efectiu l’import de la subvenció atorgada. 

• Es prepara una sessió monogràfica per parlar del pla estratègic pel 2006 / 2007 

que s’ha hagut d’anar posposant. 

• El mes de maig surt el Butlletí Informatiu número 10 que s’envia als socis i 

col.laboradors. En ell l’arbre de Cedre cobra vida, i presenta cada una de les 

seves branques i arrels. 

• El 26 de maig es signa el conveni amb la Fundació “la Caixa” relatiu a la 

subvenció atorgada per l’any 2006. 

• S’acorda que durant l’estiu es contracti un educador per tal de poder coordinar 

millor les vacances i poder donar un millor servei.  
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• La Direcció General de Serveis Penitenciaris i Justícia Juvenil ens atorga una 

subvenció bianual pel 2006 i 2007 amb unes quantitats similars a les 

sol·licitades.  

• S’aprova l’obertura d’un compte corrent a “la Caixa” per tal que ens facin 

efectiu l’import de la subvenció. 

• S’acorda passar a fixe el Toni Martínez Arumi, educador de La Caseta.  

 

Estiu-Tardor’06 
 

• S’acorda que el pla estratègic de CEDRE s’ha de centrar el que queda de curs 

en la consolidació de l’Entitat, potenciant els recursos humans, organitzant la 

difusió, i organitzant els lligams amb les altres entitats i federacions.  

• Es presenta la sol·licitud de subvenció de la DGAIA pel 2006. 

• Rebem un donatiu de 10.000€ de la Societat Catalana d’Iniciatives. Prèviament 

s’havia fet una presentació de Cedre als directius d’aquesta entitat. 

• S’acorda augmentar l’assignació de La Caseta a 650 € mensuals. 

• S’aprova i es firma la contractació de la Laia Saborido com a educadora durant 

els dos mesos d’estiu. 

• Es dissenyen uns imants per a la campanya de Nadal i es demana pressupost 

per un calendari de sobretaula plegable. 

• En Carmel presenta el pressupost de tancament de 2006, l’estat de cobrament 

de les subvencions atorgades durant el 2006 i la previsió de circulant pel 2007. 

• Per tal d’estalviar despeses de comissions i cobrar una mica més d’interessos 

s’obre un compte corrent a la oficina Moianès de “la Caixa”, a la qual es 

traspassen els saldos de Caixa Catalunya i Caixa Sabadell. 

• Es segueix mantenint obert el compte de Caixa Catalunya per tal de rebre les 

subvencions de la Direcció General de Serveis Penitenciaris i Justícia Juvenil i 

DGAIA. 

• Es prepara la documentació per tal de justificar totes les subvencions 

atorgades. 

• S’ofereix suport econòmic de Cedre al voluntariat de presons per fer cursets, 

sortides o altres activitats. 

• Es confecciona una base de dades de PACCS per poder adreçar cartes 

personalitzades a cada bloc.  
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Hivern’06-07 
 

• Es justifica la subvenció de la Fundació Un Sol Món atorgada per a La Caseta i 

es renuncia a la subvenció atorgada per al pis d’acollida de Cerdanyola, ja que 

des de la Fundació Putxet no ens han pogut facilitar a temps la documentació 

necessària. 

• Es justifica la subvenció atorgada per la Direcció General de Serveis 

Penitenciaris i Justícia Juvenil, pel que fa a l’exercici 2006. 

• Es prepara i envia la carta de Nadal adreçada a socis, col·laboradors, voluntaris 

i treballadors de Cedre (són 170 cartes!). 

• Així mateix, es prepara i envia una carta personalitzada per a cada un dels 

blocs de PACCS que se’ls hi envia juntament amb dos butlletins del mes de 

maig i un calendari de sobretaula (en total 348 cartes). 

• Surt el butlletí número 11 de Cedre. 

• La Fundació Caixa de Manlleu es concedeix una subvenció de 5.000€. L’entrega 

es fa a Vic i assisteixen la Laura Ricart i en Xavi Banqué. 

• Es parla amb els joves de la Trinitat per si volen vendre les seves icones i el 

material que fan, però enguany diuen que no tenen res per vendre i per tant no 

participaran en el Sopar de la Fam. 

• 15-desembre. El Sopar de la Fam de PACCS es dedica a un projecte d’ampliació 

d’una escola al Caire, però Cedre compta amb una taula en la que es venen 

samarretes, imants i calendaris.  

• Comença la creació de la intranet d’ECAS a la qual tindran accés els membres 

de la Junta. 

• La Fundació Un Sol Món visita La Caseta i en surten amb molt bona impressió. 

• Els membres de la Junta desitgen al Jordi un bon viatge i una bona estada a 

Cuba. 

• L’Agnès llegeix una carta rebuda de la Fundació Putxet on ens comuniquen el 

nom de la persona que substituirà a l’Alberto Welch en la seva baixa per 

malaltia. 

• El Jordi Cervera, la Lídia i el Toni Martínez (educador de La Caseta) es 

reuneixen amb el Llucià Torras per parlar del pla de voluntariat. 

• Es justifica la subvenció de la DGAIA 
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• S’encarrega a la gestoria un estudi de costos d’un augment de sou dels 

educadors en tres trams. Després d’analitzar totes les opcions, i de constatar 

que els sous actuals no son prou dignes, s’acorda augmentar els sous dels 

educadors i la coordinadora. L’augment es fa efectiu a partir del mes de gener, 

en part via increment de l’IPC i la resta en forma de bonus mensual. S’escull 

aquesta modalitat ja que CEDRE no compta amb ingressos fixes suficients per 

garantir aquest augment més enllà del 2007. 

• Presentem una nova sol·licitud de subvenció a la Fundació Caixa Sabadell pel 

2007. 

• Participem a les eleccions de la Taula de Participació social, en coordinació amb 

ECAS. 

• Cedre és convidat a participar en el Primer Congrés del Tercer Sector Social de 

Catalunya, que se celebrarà a Barcelona els dies 23 i 24 de març. 

• S’acorda ajudar al voluntariat de presons per fer els tràmits burocràtics 

pertinents per tal que puguin entrar a la presó a través de Cedre. 

• La Fundació Un Sol Món ens comunica que el 2007 augmentaran el seu ajut a 

2.400€ anuals. Un cop s’ha parlat amb Fundació Putxet, s’acorda que 

renunciarem a la subvenció per Cerdanyola i només ens quedarem amb la de 

La Caseta. 

• Es detecten deficiències a la web de Cedre, que el Xavi Banqué comunica als 

webmaster per tal que la web sigui més pràctica i entenedora. 

• La Junta es reuneix al Montnegre per preparar el pla de treball del 2007 / 2008. 

S’hi convida també a dos ex membres de la Junta, Hug Llàcer i Dani Ortiz, que 

no poden assistir. 

 

VALORACIONS 
 

En la darrera Assemblea constatàvem que havíem fet un pas qualitatiu important 

com entitat i acabàvem amb un ampli agraïment. En part aquest darrer any, ha 

estat de consolidació de la nova etapa que es va iniciar amb el Pla de Treball del 

2005, però també de constatació de dificultats que cal superar. 

 

Així hem consolidat la nostra participació i les relacions amb les diferents entitats 

de les que formem part (ECAS, FEPA, FCVS), els diferents projectes han seguit el 

seu curs normalment, i s’ha pogut, gràcies a la tranquil·litat econòmica, plantejar 

certs aspectes com l’augment de sou dels educadors i la coordinadora de La  
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Caseta. Així mateix s’ha aconseguit incrementar amb bon ritme el nombre de socis, 

i s’ha estructurat definitivament l’arxiu de CEDRE. 

 

Com a contrapartida, aquest any s’ha posat de manifest més que mai, la manca de 

voluntaris i la incertesa que això genera pel futur dels projectes. D’altra banda la 

Junta ha constatat el cost que té per a la mateixa el ritme de treball que es 

necessita per tal de mantenir les subvencions, les relacions institucionals, els 

mailings, etc...   

 

És per això que en el 2007 la Junta ha volgut replantejar les debilitats, amenaces, 

fortaleses i oportunitats de l’entitat i ha acordat un nou pla de treball que ens 

permeti fer un nou pas endavant, reforçant els recursos humans i alhora innovant 

en les tasques de difusió. 

 

Un any més, acabem aquest informe de gestió amb un agraïment molt ampli pels 

socis, treballadors, col.laboradors, voluntaris, tots els que any rera any segueixen 

confiant en nosaltres i ens ajuden a tirar endavant el projecte. Però també un 

record especial d’agraïment per aquelles persones que, des de la discreció, ens han 

ajudat aquests anys i que ara ja no són amb nosaltres. El seu esperit ens esperona 

a seguir endavant. 
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INTRODUCCIÓ 
 
L’any 2005 es va fer una important revisió interna i externa a La Caseta. Es va 
reelaborar a fons el Projecte Pedagògic i es va condicionar l’espai físic del recurs. Al 
final de l’any es constatà que s’havia fet un salt qualitatiu. El que s’ha fet l’any 2006 és 
conseqüència de les bases posades l’any anterior i ho resumim en dos mots: estabilitat 
i maduració. Després de la “ITV” del 2005 el vaixell de La Caseta ha agafat una 
velocitat de creuer que ha sabut mantenir fins i tot enmig de la mala maror. A la sala 
de màquines i al timó hi ha hagut un jove equip humà que ho ha fet possible. 
 

JOVES ACOLLITS  

• Gener-abril 2006: 

o S’inicia l’any amb dos residents fixes que van ingressar el juliol i agost 
de 2005. Un provinent del Pla Interdepartamental per majors de 18 
anys de la DGAIA i l’altre derivat del centre d’acollida Putxet. 

o DGAIA deriva un nou xicot a finals de març que després de fer tot el 
procés d’entrevistes i acollida desapareix al segon dia d’estada. 

o S’acullen 11 joves del C.P.Joves (Trinitat) en permisos de 48h, 3 dies i 6 
dies, dels quals 5 han gaudit de dos permisos i 6 un permís. Dos d’ells 
han aprofitat el permís per fugar-se. 

• Maig- agost 2006: 

o Continuen els dos residents fixes. 

o El maig ens deriven urgentment un jove de la DGAIA que no tenia on 
anar. L’acollim, però donades les seves constants irregularitats es 
decideix expulsar-lo poques setmanes després. 

o El juny ingressa un nou resident provinent del C.P. Joves per gaudir del 
3r grau. Prèviament havia gaudit d’uns quants permisos a La Caseta. 

o El juliol ingressa un altre resident també provinent del C.P.Joves per 
gaudir del 3r grau. Tan sols havia gaudit de dos permisos al recurs, però 
se l’accepta per tenir ben a prop la llibertat definitiva. 

o S’acullen 14 joves del C.P.Joves en permisos de 48h, 3 dies i 6 dies, dels 
quals 4 han gaudit de tres permisos, 2 han gaudit dos permisos, 8 han 
gaudit un permís. Cinc d’ells han aprofitat el permís per fugar-se. 

• Setembre- desembre 2006: 

o Els dos residents fixes, que estaven en una fase final d’acollida, són 
expulsats el mes de novembre per incompliment greu i simultani de les 
normes de La Caseta. 

o Continuen els dos joves del C.P.Joves gaudint del 3r grau. 

o El mes d’octubre s’incorpora un nou resident provinent del C.P.Joves per 
gaudir del 3r grau. 
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o Són 10 els joves provinents del C.P.Joves per gaudir de permisos de 
48h, 3 dies i 6 dies, dels quals 1 ha gaudit de tres permisos, 3 han 
gaudit de dos permisos, i 6 han gaudit un permís. Dos d’ells han 
aprofitat per fugar-se. 

 

EQUIP TÈCNIC 
 

• L’Equip Tècnic està format per la Laura Ricart, coordinadora remunerada a 15h;  
la Susanna Sala i en Toni Martínez, educador/a remunerats a 40h; en Salvador 
Sorrosal, voluntari i secretari d’actes; Eulàlia Martínez, voluntària i coordinadora 
de voluntaris.  

• El mes de març la Mariona Marcos deixa la coordinació de La Caseta. Ha estat 
quasi dos anys fent aquesta tasca. Un cop més li diem moltes gràcies per la 
seva feina feta amb entrega i criteri. La Laura Ricart la substitueix. 

• Els mesos de juliol i agost es contracta una educadora (la Laia, que feia les 
pràctiques d’Educació Social a la Caseta) per substituir els educadors/es en 
vacances. 

• L’Equip s’ha trobat setmanalment per fer el seguiment dels nois i del Projecte. 
El 27 de desembre es feia la reunió nº 316. 

• Els educadors i coordinadora han tingut regularment un suport psicològic ofert 
voluntàriament per terapeutes de la Gestalt. 

• S’ha continuat participant de les trobades de formació de FEPA (Federació 
d’Entitats amb Pisos Assistits), un espai profitós de formació i d’interrelació 
entre educadors/es de recursos com el nostre. 

• L’Ainoa, antiga psicòloga voluntària que feia el seguiment dels permisos visitant 
el C.P.Joves, s’incorporà de nou el darrer quatrimestre de l’any. A finals d’any 
acabà la seva col·laboració. 

• Citem l’amable i eficient suport que, des dels inicis, dóna la Fundació Privada 
Ficat amb el seu suport jurídic. 

 
EQUIP DE VOLUNTARIS/ES 
 

• Hi ha un grup fidel de voluntaris/es que podem agrupar en dos àmbits:  
o Els qui donen un suport directe a l’Equip Tècnic: el secretari d’actes, la 

coordinadora de voluntaris, els 2 terapeutes de la Gestalt. 
o Els qui donen suport a l’acció educativa dels residents: fent activitats 

amb ells, dormint a les nits, fent teràpia. 
• On s’ha patit una crisi important ha estat en voluntaris/es que fan nits. Durant 

força mesos els educadors han dormit 3 nits al recurs i la coordinadora i en 
Jordi una nit. 

• Al acabar l’any hi ha 3 voluntaris/es “de dia” (Esperança, Albert, Gerard), i 4 
voluntàries “de nit” (Jasmina, Ester, Bàrbara i Judit).  

 
EQUIP MOTOR 
 

• Està format per en Salvador (secretari d’actes), la Laura (coordinadora) i en 
Jordi (vocal a la Junta). 
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• S’ha reunit quadrimestralment (febrer, juny, octubre) per fer el seguiment del 

recurs i del Projecte Pedagògic. 
• S’ha reunit quadrimestralment (febrer, juny, octubre) per avaluar amb l’Equip 

Tècnic el seguiment dels nois a través del P. I. (Projecte Individual).  
• El mes d’octubre l’Equip Motor i Tècnic van fer la revisió anual del Projecte 

Pedagògic. Es van arrodonir criteris que van quedar pendents l’any anterior i es 
van crear fulls i fitxes d’us intern per millorar la gestió i el seguiment. 

• Amb la col·laboració del tresorer de Cedre s’ha organitzat millor la comptabilitat 
interna del recurs amb la creació d’una base de dades específica. 

 
 
CONVENI AMB LA FACULTAT DE CIÈNCIES DE L’EDUCACIÓ DE LA UAB 
 

• S’ha continuat acollint a estudiants d’Educació Social en pràctiques. El curs 
passat van acabar les seves pràctiques dos estudiants (Laia i Esmeralda). Una 
d’elles va ser contractada d’educadora els mesos de juliol i agost. 

• Aquest curs són 3 els estudiants que estan fent pràctiques (Alba, Ester i Marta). 
Una d’elles també col·labora fent de voluntària a la nit. 

 
 
CONDICIONAMENT DE LA CASETA 
 

• Després de l’important condicionament de l’any anterior, enguany s’ha adquirit 
una torre d’ordinador nova, substituït el sofà llit, canviat un vidre trencat, 
adquirit un matalàs nou, canviat el termo espatllat. Al darrera d’això hi ha 
l’aportació dels “col·laboradors” de Cedre (metallista, paleta, lampista, 
informàtic, matalasser). 

 
 
VALORACIONS 
 

• L’acollida de joves ha estat intensa, variada i suficientment equilibrada. Hem 
continuat acollint joves de la DGAIA i enguany el C.P.Joves ens ha derivat nois 
en 3r grau i no només permisos com havia fet l’any anterior. Hem tingut 7 
residents fixes: 3 procedents del Pla de Majors de 18 anys de la DGAIA, 3 
procedents del C.P.Joves i un procedent del Centre d’Acollida Putxet. No s’ha 
pogut acabar el procés amb els joves de DGAIA (amb dos ni tan sols 
començar!) ni amb el de Putxet. Els 3 joves que gaudeixen de 3r grau 
continuen al recurs. Els 27 joves que han gaudit de permisos han implicat una 
ocupació de 226 dies, una xifra important. Tres d’ells han estat derivats per 
gaudir del 3r grau; altres han estat derivats a altres centres; altres han 
incomplert les normes i s’ha aturat l’acollida; altres (9!) han aprofitat per fugar-
se. 
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• L’Equip Tècnic va assumir ràpidament la incorporació de la Laura com a 

coordinadora. La seva col.laboració prèvia com a jurista i el coneixement del 
projecte també van ajudar. L’Equip s’ha mantingut cohesionat, fidel a les 
reunions setmanals de seguiment, i disponible per altres reunions i activitats 
extres. Està implicat en el projecte amb una actitud de generositat que mereix 
agraïment. També ha rebut més suport concretat en el reforç d’un educador 
pels mesos d’estiu, ajut en portar la comptabilitat, en bonus de retribució 
salarial. 

 
• Els voluntaris/es i les estudiants d’Educació Social en pràctiques donen un 

suport important a l’Equip Tècnic i amplien el marc relacional dels residents. La 
manca de voluntaris de nit és una cançó de l’enfadós a solucionar. Cal que des 
de La Caseta i Cedre s’organitzi i es qualifiqui l’aportació del voluntaris. 

 
• Les reunions quadrimestrals de l’Equip Motor, les reunions quadrimestrals dels 

l’Equips Motor i Tècnic, la revisió anual del Projecte Pedagògic, estan 
esdevenint moments importants per avaluar i millorar la gestió del recurs. L’any 
2006 ha estat el primer cop que s’ha pogut fer un P.I (Projecte Individual) de 
cada resident i s’ha pogut avaluar quadrimestralment. Això ha d’anar ajudant a 
ser més objectius i acurats en el seguiment dels residents i a l’hora de prendre 
decisions. 

 
• Per segon any s’ha pogut celebrar el final del Ramadà i la festa del Xai. També 

s’ha celebrat Nadal, Reis, el 6è aniversari, l’amic invisible, aniversaris dels 
residents, comiat de la Mariona....  S’han fet excursions, anades al cinema... No 
és fàcil fer participar els residents en aquestes activitats que són per fomentar 
la convivència i donar caliu al recurs.  

 
• Les tensions amb els responsables de les derivacions del C.P.Joves i de la 

Secretaria de Serveis Penitenciaris han estat significatives. Un motiu és que han 
augmentat les derivacions i lògicament ha augmentat la relació i la confrontació 
de criteris. Un altre motiu és el notable increment d’interns en règim de Medi 
Obert i la necessitat d’ubicar-los. Hi ha hagut moments especialment tensos 
que han provocat dues trobades amb els responsables de Medi Obert. L’Equip 
Tècnic, defensor dels criteris d’acollida i del tarannà del Projecte, se sent poc 
respectat i sovint “utilitzat” per les constants urgències que tenen. A favor de 
l’Equip Tècnic, les relacions amb Justícia Juvenil i la DGAIA són ben cordials i 
respectuoses, malgrat les dificultats puntuals que òbviament surten. 

 
• L’informe de l’any passat acabava dient: “S’han posat unes pautes que 

permeten encarar el futur amb més tranquil·litat. Ara es té la sensació que es 
pot treballar bé”. Enguany diem que malgrat els “pocs èxits” de finalització 
d’acollida i el constant moviment de permisos que sempre distorsionen la feina 
educativa, s’ha treballat bé. 
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HISTÒRIA DEL PIS 
 

• A inicis de 2001 Cedre signava la cessió a precari d’un pis, ubicat a Cerdanyola 
del Vallès, amb la condició d’utilitzar-lo per a projectes d’integració social. 

• El setembre de 2001 s’inicià l’acollida dels primers immigrants.  
• Constatant les dificultats per fer un acompanyament eficaç, el 19-maig de 

2003 es signava un conveni de col·laboració amb la Fundació Privada Putxet 
en el qual Cedre continuava mantenint la responsabilitat final del projecte i la 
Fundació Putxet assumia la seva gestió quotidiana amb plena autonomia en els 
criteris de funcionament.  

• El 31 de desembre de 2006 la Fundació Privada Putxet, per raons que 
exposarem, ha tancat el pis i ha tornat les claus a l’Associació Cedre. 

 
ELS RESPONSABLES DEL PIS 
 

• Des de gener del 2004 hi ha hagut el mateix educador (Jordi) que ha dedicat 
unes 15 hores setmanals als residents del pis. Ha fet la seva feina amb una 
gran professionalitat i dedicació. 

• Al seu darrera hi ha hagut l’Alberto Welch, gerent de la Fundació Privada Putxet 
i coordinador del projecte de Cerdanyola. 

• A l’ombra hi ha hagut en Josep Maria Garcia, coordinador del pis d’acollida de 
Putxet, que col.laborà en el seguiment de Cerdanyola abans que l’assumís la 
Fundació Privada Putxet. També ha acompanyat i donat suport a l’educador 
durant tot aquest temps. Els darrers mesos ha assumit la coodinació per 
malaltia d’Alberto Welch. 

  
 RESIDENTS 
 

• 4 residents ingressats l’any 2005 han finalitzat el seu procés d’acollida al llarg 
de l’any 2006: un derivat a La Rotllana per raons de salut;  el segon amb 
papers, feina i un suport terapèutic; el tercer per haver esgotat àmpliament el 
seu temps d’acollida; el quart per anar a viure amb la seva nòvia. 

• Han estat 7 les persones immigrades que han ingressat durant l’any 2006 en el 
pis i que l’han deixat mesos després:  

o un libanès que se li trobà feina. Residí 5 mesos 
o Un de Mali que marxà a collir fruita al Sud. Residí dos mesos 
o Un marroquí que marxà després de 3 mesos 
o Un ex-resident de Putxet que provisionalment estigué un mes 
o Un antic resident que estigué dues setmanes de pas 
o Un hondureny que sols estigué tres mesos 
o Un senegalès que fou el darrer a deixar el pis. Residí 6 mesos 

• La Fundació Privada Putxet ha acollit 26 persones immigrades durant els 4 anys 
que ha gestionat el pis, comptant sempre amb el suport discret de recerca 
laboral, d’assessorament legal i d’assessorament en temes genèrics per part de 
professionals de l’equip tècnic de Fundació Putxet. 

• Els dos anys previs Cedre acollí unes 20 persones. 
• Han estat quasi 50 persones les que han estat acollides durant poc més de 5 

anys. Més enllà de les xifres, el contacte amb una part d’elles, ja en situació 
normalitzada, és un motiu de satisfacció. 
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EL TANCAMENT DEL PIS 
 
Els casos que actualment la Fundació Privada Putxet pot derivar a Cerdanyola són 
menys per les següents raons: 
 

• Els homes subsaharians sense papers que podrien derivar a Cerdanyola 
desposseeixen les mínimes habilitats socials, laborals i lingüístiques per ser 
enviats a un pis on la presència d’un educador és puntual. El recurs fou muntat 
per a un tipus d’usuaris diferent de les peticions actuals d’ingrés. 

 
• Han aparegut centres d’acollida municipals a Barcelona i Sabadell que poden fer 

les primeres fases d’acollida d’aquestes persones i que supleixen la funció del 
pis de Cerdanyola, ja que la dotació de personal d’aquests recursos és més 
adient a la tipologia dels casos. 

 
• No poden destinar més pressupost a contractar més hores d’un educador per al 

projecte de Cerdanyola, atesa la necessitat de dotar recursos al projecte 
d’acollida inicial de Putxet amb tota una sèrie d’acotacions de caràcter 
prelaboral, de coneixement de l’entorn, de tractament psicològic de l’estrès 
post-traumàtic, d’habilitats laborals a l’hort que manté la Fundació en 
funcionament, d’acollida dels nouvinguts sense papers per un treballador 
social…. 

 
 
MANTENIMENT 
 

• La Fundació Privada Putxet ha assumit la despesa de reparar el trencament 
d’una canonada d’aigua i pintar la part afectada per la fuita d’aigua del veí de 
sota.  Han estat uns 700 euros. 

• Prèviament, un resident havia pintat tot el pis. 
• Han deixat el pis net i en condicions abans de tancar-lo i tornar les claus a 

Cedre. 
 
VALORACIÓ 
 

• La notícia del tancament del pis de Cerdanyola ha estat poc abans de celebrar 
l’Assemblea de Cedre. La Junta ha decidit deixar reposar el tema i després de 
l’Assemblea decidir amb el propietari què es pot fer. La Junta està oberta a 
qualsevol proposta que puguin fer els socis. 

• És de justícia agrair a la Fundació Privada Putxet que volgués assumir la gestió 
del pis de Cerdanyola i que hagi vetllat perquè es fes amb dignitat i 
professionalitat.  

• Volem destacar la cavallerositat del Sr. Alberto Welch, la dedicació extra laboral 
del Jordi, i la complicitat del Josep Maria Garcia. 
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• Un altre any del voluntariat de presons amb novetats pel que fa a l’equip de 

voluntaris. L’activitat ha continuat amb normalitat al llarg de l’any; com sempre 
fem un sopar cada 5 o 6 setmanes per preparar les activitats de les properes 
setmanes i per trobar-nos tots, ja que a les activitats del diumenge a la tarda 
mai coincidim tot el grup de voluntaris. Aquest any 2006 l’activitat s’ha vist 
pràcticament reduïda a l’assistència  a la presó els diumenges a la tarda de 
17:30 a 19.  

 
• Al setembre van entrar a formar part del grup tres nous voluntaris joves, la 

Mireia, el Teo i la Cristina, que resten pendents de l’obtenció de permisos per 
poder entrar a la presó per dur-hi a terme l’activitat. Com sempre, la burocràcia 
és més lenta del que desitjaríem i els permisos per als nous voluntaris s’estan 
retardant exageradament. Aquest fet és un dels més grans obstacles que ens 
hem trobat típicament a l’hora d’incorporar nous voluntaris, ja que la tardança 
dels permisos és un fet desmotivador pels nous voluntaris que estan impacients 
per començar a entrar a la presó els diumenges. Enguany, les darreres notícies 
indiquen que els permisos per als nous voluntaris no poden trigar a arribar, i la 
paciència que han hagut de tenir es veurà recompensada aviat.  

 
• Un dels objectius del 2006 era assegurar la permanència del voluntariat 

mitjançant la renovació regular de l’equip de voluntaris. Pel que fa als joves 
sempre hi ha hagut una certa continuïtat en la incorporació de nous voluntaris, 
però els dos matrimonis d’adults que duen la infrastructura del voluntariat han 
estat treballant-hi ininterrompudament des de fa set anys. Per tant durant el 
curs 2006 es va fixar l’objectiu de començar a treballar en la incorporació de 
nous voluntaris adults que a la llarga puguin substituir la tasca realitzada pels 
dos matrimonis actuals (Srs. Mañé i Srs. Pongiluppi). En aquesta línia, 
recentment cal celebrar la incorporació d’un voluntari adult que podria 
desenvolupar a la llarga aquesta funció. Malauradament, en aquest cas 
l’obstacle de l’obtenció de permís per entrar a la presó també farà acte de 
presència, però esperem que arribi el més aviat possible i que el nou voluntari 
es senti a gust amb l’activitat que duem a terme. 

 
• Així doncs en resum, l’equip de voluntaris actual està format pels dos 

matrimonis d’adults, i tres joves que disposen de permís per entrar a la presó, i 
quatre nous voluntaris (tres joves i un adult) pendents de l’arribada del permís 
per començar la seva tasca a la presó. Un total d’onze voluntaris és un equip 
que ens permetrà encarar el 2007 amb èxit si es resol aviat l’assumpte dels 
permisos d’entrada. 

 
• Durant aquest any s’ha plantejat un nou objectiu relacionat amb la obtenció de 

permisos per entrar a la presó, que una vegada dut a terme hauria d’agilitar el 
procés burocràtic. Fins ara, la gestió dels permisos pels nostres voluntaris l’ha 
dut a terme el SEPAP (Secretariat de Pastoral Penitenciària). La intenció per al 
2007 és fer les gestions necessàries per tal que sigui Cedre qui gestioni la 
obtenció dels permisos d’entrada per als nostres voluntaris. D’aquesta manera 
esperem reduir el temps d’obtenció dels permisos i per tant facilitar l’entrada de 
les noves incorporacions. 
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• Pel que fa les activitats, la principal i quasi única, dels diumenges a la tarda 
funciona perfectament. Com cada any, a la tarda de diumenge anem a la presó 
de joves de la Trinitat per realitzar les dinàmiques de grup amb els interns que 
venen a l’activitat. L’objectiu és mirar d’aconseguir que l’estona que passen 
amb nosaltres desconnectin de la realitat de la presó i passin una bona estona. 
Amb aquesta fita les activitats que hi duem a terme són molt variades, des de 
jocs de taula, reflexions, dinàmiques de grup, debats i fins i tot activitats de 
teatre. Igual que l’any passat, tampoc no hem tingut un grup d’interns estable, 
fet que condiciona el tipus de dinàmiques. L’assistència és en general molt 
bona (10 a 15 persones), però tret d’algunes excepcions, que són fidels a 
l’activitat quasi cada setmana, cada vegada venen nois diferents. Un altre 
denominador comú amb l’any anterior és la procedència marroquina de la 
majoria dels assistents a l’activitat, i en general, de baix nivell cultural. Això ha 
determinat la tònica de les dinàmiques que es duien a terme, ja que en molts 
casos els assistents no sabien llegir en castellà i a vegades, amb prou feines el 
parlen. Així doncs, s’ha incrementat la proporció de jocs i activitats gràfiques i 
lúdiques, amb poc contingut de reflexió. Tot i així, intentem alternar sempre 
activitats amb un objectiu purament de diversió amb activitats amb un objectiu 
d’educació en els valors. La valoració de l’any és positiva pel que fa a 
l’assistència ja que diumenge rera diumenge les reunions a la Trinitat s’omplen 
amb una mitja d’uns deu assistents cada vegada. 

 
• Per altra banda, l’altre activitat que encara es du a terme de tant en tant és 

l’acompanyament de l’equip de futbol de la presó. Cada quinze dies juguen fora 
de la presó i si el pare Manel Pousa, responsable de l’equip, no pot 
acompanyar-los en el desplaçament, un o dos de nosaltres acompanya l’equip 
allà on han de jugar el partit, sempre dins de l’àrea metropolitana de Barcelona. 
Aquest any passat també es va intentar fer venir un grup d’interns, els 
diumenges al matí previs a Nadal, a la sortida de missa als Caputxins per tal 
que venguin els objectes d’artesania que fan en els tallers  a la presó. 
Malauradament no es va poder fer ja que des de la presó ens van dir que no 
tenien prou material per muntar la parada de venta. L’activitat del cine fòrum 
que durant el 2005 encara es realitzava, s’ha deixat de fer ja que la 
organització amb qui es duia a terme, Festival de Cinema dels Drets Humans, ja 
no col·labora amb nosaltres. Ens hem vist obligats a cancel·lar l’activitat ja que 
era aquesta organització la que aportava l’experiència i el saber fer en l’àmbit 
del cinema i sense ells no ens hem vist capacitats per continuar-la. 

 
• Per acabar, el balanç de l’any 2006 és molt positiu. Tot i que hem hagut 

d’abandonar certes activitats, la nostra ocupació principal dels diumenges a la 
tarda gaudeix de molt bona salut. Tenim un equip potencial de voluntaris que 
ens permet ser molt optimistes per al 2007 i els objectius fixats el 2005 pel que 
fa la continuïtat de l’equip de voluntaris s’han materialitzat o s’han encarrilat 
durant aquest any passat. 


